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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2021-02-16, § 11 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 24 augusti 2021 kl. 17.00 – 18.10 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Måndagen den 6 september 2021, §§ 1-6, 9, 16, 19-21, 23, 

25 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 24 augusti 2021, §§ 7-8, 10-15, 17-18, 22, 

24 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Jonas Nilsson (M)   
Amelie Langby (M)   
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Felix Antman Debels (S)   
Jakob Sahlin (S)   
Deniz Butros (V)   
Rose-Marie Rooth (V) §§ 15-24   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Per Hagwall (M) för Fritz Lennaárd (M) 
Maria Mustonen (V) för Rose-Marie Rooth (V) §§ 1-14 

 

 Ersättare:   
Torbjörn Ebérus (M)   
Maria Kihlström (M)   
Felix Schartner Giertta (MP)   
Maja Boström (C)   
Ulrika Hoff (KD)   
Heidi Lampinen (S)   
Joel Tekle-Georgis (S)   
Sinikka Suutari (S)   
Maria Mustonen (V)   
Tapani Juntunen (SD)   

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Maral Arkannia, 

Maria Azzopardi, Monika Gerdhem, Gustaf Landahl, Rakel Nilsson,  

Daniel Persson, Nanna Spett, Maria Svanholm, Emily Tjäder samt 

personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-22. 
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 § 11 
Remissyttrande kring betänkande av utredningen om 
verksamheters kommunala avfall - Äga avfall (SOU 
2021:24) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen roteln IX, KS 
2021/848 
Dnr 2021-10819 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden avstyrker utredningens 

förslag i sin helhet.  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 juli 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 

 
Särskilt uttalande 

Ordförande Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L) och Gunnar Caperius (C) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

En hållbar storstad och ett hållbart näringsliv är prioriterade 

frågor för den grönblå majoriteten. Därför välkomnar vi att en 

utredning tillsatts för att undersöka möjligheten att hitta sätt 

att stärka miljönyttan och öka omställningen mot en cirkulär 

ekonomi genom att öppna upp hanteringen av verksamheters 

kommunala avfall för privata aktörer.  
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Genom att verksamheter i större grad kan ansvara för den 

resurs och det värde som det avfall deras verksamhet 

genererar kan nya cirkulära affärsmodeller skapas. Genom att 

de verksamheter som genererar avfall i ökad grad bär 

kostnader och kan ta del av eventuella intäkter från sitt avfall 

skapas också incitament för en effektiv avfallshantering. Det 

finns också principiella tveksamheter med dagens regler där 

kommuner i praktiken utan ersättning kan samla in en i vissa 

fall värdefull resurs, avfallet, som tillhör en verksamhet.  

Förvaltningens analys av betänkandet utgår från dess 

ansvarsområden. Vi vill dock understryka att det är 

nödvändigt att ha ett bredare samhällsekonomiskt perspektiv 

på frågan och se vilka fördelar, respektive nackdelar, 

införandet av ett frival skulle innebära för samhällets alla 

olika delar, inte endast för den kommunala administrationen. 

Här är miljönyttan av stor vikt för att nå målet om en cirkulär 

ekonomi. 

I dag finns problem med oseriösa verksamheter som inte 

hanterar avfall korrekt. För verksamheter som önskar ta ett 

utökat ansvar för sitt avfall behöver det säkerställas att 

regelverket för frival inte öppnar upp ökade möjligheter för 

olaglig verksamhet, olämplig avfallshantering och att den ger 

förutsättningar för en effektiv tillsyn. I Stockholm finns sedan 

lång tid ett system där man som verksamhet eller hushåll kan 

anlita en av flera godkända entreprenörer för att ta hand om 

grovavfall. En liknande lösning skulle kunna övervägas för 

hantering av frivalsavfall. 

Som utredningen konstaterar har man i flera av våra nordiska 

grannländer avreglerat denna typ av avfall utan att det lett till 

ökade problem med fusk eller oseriös hantering av avfall. 

Viss risk finns för ökad kommunal administration och det är 

viktigt att systemet utformas så att eventuella tillkommande 

kostnader för ökad tillsyn, kapacitet för att hantera de 

verksamheter som väljer att inte använda frival inte läggs på 

kommunen eller taxekollektivet. Vi noterar att förvaltningen 

har uppfattningen att utredningen inte tillräckligt tydligt visar 

hur föreslagna förändringar kommer att bidra till en mer 

cirkulär ekonomi. Utredningens konsekvensanalys pekar dock 

på både fördelar och miljönytta, utöver den affärsutveckling 

med jobb, företagande och tillväxt som ett införande av frival 

och en mer cirkulär ekonomi kan innebära. 

Införandet av ett frival kan vara ett bra sätt att bättre utnyttja 

den dynamik och kreativitet som finns inom det privata 

näringslivet. Utredningen har som alternativ föreslagit ett 
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system med utökade dispensmöjligheter för eget 

omhändertagande av kommunalt avfall för yrkesmässiga 

verksamheter. Utredningen konstaterar att färre verksamheter 

är intresserade av att söka dispens än av att använda frival, 

eftersom dispenser ställer större krav och innebär mer arbete 

för så väl verksamheter och kommuner. Om man går vidare 

med förslaget att utveckla ett eventuellt dispenssystem måste 

det utformas så att det blir effektivt, förutsägbart och kan 

tillämpas på samma sätt i flera kommuner eller hela landet. 

Att som utredningen föreslår ge aktörer som klarar av att visa 

miljönytta med sin avfallshantering möjlighet att ta hand om 

sitt eget avfall kan öka möjligheten för att företag i framkant 

kan sporras att driva miljöarbetet framåt. Detta skulle vara 

betydelsefullt för att nå stadens, och landets höga miljö- och 

klimatmål.  

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Sverigedemokraterna instämmer i förvaltningens 

invändningar mot utredningens förslag då effektiv tillsyn är 

en grundförutsättning. 
 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i särskilt uttalande från ordföranden 

Katarina Luhr m.fl., Torbjörn Erbe m.fl. (M), Christoffer Jönsson 

(L) och Gunnar Caperius (C). 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Timmie Aspelin 
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